
 

Kallelse 

Kommunledningsförvaltningen 2023-08-25 

Sammanträdande organ Kommunfullmäktige 

Tid 2023-08-28 klockan 18:00 

Plats Safiren, Drottninggatan 19 Katrineholm 

 

Allmänhetens fråga 

 

Nr 
Ärende Beteckning 

1 Protokollsjustering  

2 Sammanträdets laga tillkomst  

3 Fastställande av dagordning  

4 Meddelande gällande förtroendevalda  

5 Avsägelse som ledamot i kommunfullmäktige KS/2023:237 

6 Val av ersättare i Viadidaktnämnden KS/2022:383 

7 Val av ersättare i bildningsnämnden KS/2022:388 

8 Entledigande av ersättare i kulturnämnden KS/2022:384 

9 Entledigande av ersättare i service- och 
tekniknämnden 

KS/2022:385 

10 Entledigande av ledamot i Västra Sörmlands 
Räddningstjänst 

KS/2022:392 

11 Entledigande och val av förtroendevalda i 
Sparbanksstiftelsen Sörmland 

KS/2022:391 

12 Svar på motion om att det saknas personal i 
Katrineholms kommun 

KS/2022:288 

13 Svar på motion om bonden i skolan KS/2022:459 

14 Svar på motion om fritidsgårdar på Norr och i 
Nävertorp 

KS/2022:469 

15 Svar på interpellation om skolresultat KS/2023:221 

16 Svar på interpellation om platsvarumärke KS/2023:225 

17 Svar på interpellation om representation KS/2023:251 

18 Svar på interpellation från att fastighetsbolaget 
SBB köpt och äger fastigheter där kommunala 
verksamhet bedrivs 

KS/2023:262 

19 Svar på interpellation om boendeplanen för 
särskilda boenden 

KS/2023:266 

20 Interpellation med svar om IVO:s kritik angående 
vak i livets slutskede 

KS/2023:330 

21 Interpellation med svar om pågående utredning av KS/2023:331 



 
KALLELSE  

 

Datum  
Kommunledningsförvaltningen 2023-08-25 

 

stölder på servicehus 

22 Interpellation med svar om att göra mer mot 
droganvändningen 

KS/2023:333 

23 Meddelande /SammanträdespunktÄrende/ 

 

Torgerd Jansson (S) 
Ordförande 
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  Sida 1 (1) 

Datum 

2023-07-26 
Vår beteckning 

  -   Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

  
Handläggare telefon 

  
Handläggare e-post 

  

Meddelande gällande förtroendevalda 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige lägger meddelandet till handlingarna. 

Ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 

Länsstyrelsen beslutar att utse ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 
från och med den 27 juni 2023 till och med den 14 oktober 2026. 

Kommun: Katrineholms kommun 
Parti: Sverigedemokraterna 
Ny ledamot: Peter Gustafsson 
Avgången ledamot: Ingvar Larsson 
Ny ersättare: Saud Porovic 

 

   



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38, Gröna Kulle Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-08-16 
Vår beteckning 

KS/2023:237 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Avsägelse som ledamot i kommunfullmäktige 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Nina Gual (C) avsägelse från uppdraget som ledamot i 
kommunfullmäktige och hemställer hos länsstyrelsen om ny sammanräkning avseende 
ledamot för Centerpartiet. 

Sammanfattning av ärendet 

Nina Gual (C) har inlämnat en avsägelse av sin plats som ledamot i kommunfullmäktige. 

 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Länsstyrelsen i Södermanlands län 

Akten 



 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38, Gröna Kulle Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:  

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-08-25 
Vår beteckning 

KS/2022:383 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Val av ersättare i Viadidaktnämnden 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige väljer Torbjörn Hvornum (SD) som ersättare i Viadidaktnämnden till 
och med den 31 december 2026. 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna nominerar Torbjörn Hvornum (SD) på vakant plats som ny ersättare i 
Viadidaktnämnden. 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Viadidaktnämnden 

Torbjörn Hvornum 

Kmmunledningsförvaltningen – Nämndadministration, löneenheten 

Akten 
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-08-25 
Vår beteckning 

KS/2022:388 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Val av ersättare i bildningsnämnden 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige väljer Torbjörn Hvornum (SD) som ersättare i bildningsnämnden till 
och med den 31 december 2023. 

Sammanfattning av ärendet 
Sverigedemokraterna nominerar Torbjörn Hvornum (SD) på vakant plats som ny ersättare i 
bildningsnämnden. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Bildningsnämnden 

Torbjörn Hvornum 

Kommunledningsförvaltningen – Nämndadministrativa avdelningen, löneenheten 

Akten 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38, Gröna Kulle Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-08-24 
Vår beteckning 

KS/2022:384 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande av ersättare i kulturnämnden 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige entledigar Alina Byström Östlund (M) från uppdraget som ersättare i 
kulturnämnden.  

Sammanfattning av ärendet 
Alina Byström Östlund (M) har lämnat en avsägelse av sin plats som ersättare i 
kulturnämnden. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Kulturnämnden 

Alina Byström Östlund 

Kommunledningsförvaltningen – Nämndadministration 

Akten 
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-08-24 
Vår beteckning 

KS/2022:385 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande av ersättare i service- och tekniknämnden 

Förslag till beslut 

Kommunfullmäktige entledigar Alina Byström Östlund (M) från uppdraget som ersättare i 
service- och tekniknämnden.  

Sammanfattning av ärendet 
Alina Byström Östlund (M) har lämnat en avsägelse av sin plats som ersättare i service- och 
tekniknämnden. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Service- och tekniknämnden 

Alina Byström Östlund 

Kommunledningsförvaltningen – Nämndadministration 

Akten 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38, Gröna Kulle Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-08-16 
Vår beteckning 

KS/2022:392 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande av ledamot i Västra Sörmlands 
Räddningstjänst 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige entledigar Nina Gual (C) från uppdraget som ledamot i 
förbundsdirektionen för Västra Sörmlands Räddningstjänst. 

Sammanfattning av ärendet 
Nina Gual (C) har inlämnat en avsägelse av sin plats som ledamot i förbundsdirektionen för 
Västra Sörmlands Räddningstjänst. 

 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Västra Sörmlands Räddningstjänst 

Nina Gual 

Kommunledningsförvaltningen – Nämndadministration 

Akten 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38, Gröna Kulle Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-06-13 
Vår beteckning 

KS/2022:391 - 1.2.5 - 
Tillsätta och entlediga 
förtroendevalda 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Karin Österman Sundell 
Handläggare telefon 

0150-570 16 
Handläggare e-post 

Karin.OstermanSundell@katrineholm.se 

Entledigande och val av förtroendevalda i 
Sparbanksstiftelsen Sörmland 

Förslag till beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Liban Omar (S) som förtroendevald i 

Sparbankensstiftelsen Sörmland. 
2. Kommunfullmäktige väljer Joakim Truedsson (S) som förtroendevald i 

Sparbanksstiftelsen Sörmland för perioden fram till och med ordinarie stiftelsestämma 
2027. 

Sammanfattning av ärendet 
Liban Omar (S) har i skrivelse begärt att bli entledigad från sitt uppdrag som förtroendevald 
i Sparbanksstiftelsen Sörmland. Socialdemokraterna nominerar Joakim Truedsson (S) till 
förtroendevald i Sparbanksstiftelsen Sörmland. 

 

Karin Österman Sundell 
Registrator 

Beslutet skickas till: 

Liban Omar 

Joakim Truedsson 

Sparbankstiftelsen Sörmland 

Kommunledningsförvaltningen – Nämndadministrativa avdelningen 

Akten 



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-14 1 (2) 

   

 

§ 143    KS/2022:288  

Svar på motion om att det saknas personal i 
Katrineholms kommun  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att motionens första att-sats anses vara besvarad och att 
motionens andra att-sats avslås. 

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för sitt eget yrkande reserverar sig Joha Frondelius (KD). Den 
skriftliga reservationen redovisas som bilaga A. 

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) har lämnat en motion om att det saknas 
personal i Katrineholms kommun. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att det pågående arbetet med arbetsrelaterade besök ökar. 

att kommunen tecknar avtal med ”UNG OMSORG” 

Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) skriver i sin motion att ”Vi kristdemokrater vill 
se en större satsning på ungdomars möjlighet att både få fler verklighetsberättelser och 
längre pröva på jobb innan man bestämmer sig för inriktningen på studierna.” 

Motionen har remitterats till bildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden som 
anser motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till pågående och planerat 
arbete inom nämnderna.  

Vård- och omsorgsnämnden bedömer att tecknande av avtal med externt företag likt 
”Ung Omsorg” måste föregås av en upphandling och att det finns flera aktörer på 
marknaden. 

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-31 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-31 

 Vård- och omsorgsnämndens beslut, 2023-04-27, § 50 

 Bildningsnämndens beslut, 2023-03-28, § 24 

 Bildningsförvaltningen yttrande, 2023-03-08 

 Motion om att det saknas personal i Katrineholms kommun, 
2022-08-25 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-14 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Joha Frondelius (KD). 

Förslag och yrkande 

Joha Frondelius (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med detta ställer han proposition på 
ordförandens förslag till beslut och Joha Frondelius (KD) yrkande. Han finner att 
styrelsen biträder ordförandens förslag till beslut. 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 



Bilaga A kommunstyrelsen 2023-06-14, § 143

 

 

Katrineholm 2023-06-15 

RESERVATION  
KS/2022:288 - 1.2.6  

Det saknas personal i Katrineholms kommun 
Utdrag från motionen:  - Det saknas personal i Katrineholms kommun! Det saknas personal 
"överallt". Varför? Vem vill jobba med skola, vård och omsorg idag? Frågorna blir många när 
vi pratar om personalbrist och svaren blir ofta utifrån löner och styrning & ledning. Hur lockar 
vi unga i skolan att jobba med skola, vård och omsorg? Vilken bild av verkligheten får våra 
elever? Och var kommer vardagsbilden från dessa jobb? Att oftare i skolan få del av den 
vardagliga jobb-verkligheten kan påverka valet av utbildningar. Om vi bara matas med 
läsning av låga löner till omänskliga arbetsvillkor vet vi svaret. Vem vill jobba utifrån dessa 
villkor? Kan bilden som media ofta berättar om vara en liten del av verkligheten? Skandaler 
som bristfällig vård och ibland med dödlig utgång påverkar alla. Kan vi göra något åt detta? 
Självklart! I skolan börjar barnens livsresa. Där måste vi fortsätta och jobba utifrån det 
enorma kommande personalbehov. Vi behöver mer arbetsrelaterad verklighetsförankring i 
skolan. Att börja sin arbetsträning tidigare som med exempelvis "ung omsorg" jobb, kan 
förändra bilden av äldreomsorgen. I Katrineholm erbjuds sommarjobb tre veckor för vissa 
åldrar. Vi kristdemokrater vill se en större satsning på ungdomars möjlighet att både få fler 
verklighetsberättelser och längre pröva på jobb innan man bestämmer sig för inriktningen på 
studierna. Utdrag från ungomsorg.se  - Det unika med Ung Omsorg är att vi valt att fokusera 
vårt arbete på att bli duktiga att organisera ungdomar som går på högstadiet. Vi tror att 
nyckeln till att inspirera morgondagens medarbetare till äldreomsorgen är att unga får testa 
på att arbeta med äldre innan de gör sitt gymnasieval. 

Svar från vård och omsorgsförvaltningen:   

Att prova olika metoder och arbetssätt i arbetet med kompetensförsörjning kommer att vara 
viktigt. Utifrån detta pågår ett arbete med att ta fram en ny kompetensförsörjningsplan för 
vård- och omsorgsförvaltningen i samverkan med Katrineholms kommuns 
personalavdelning. Utgångspunkten i denna är bland annat den utredning som Nationell 
samordnare för kompetensförsörjning inom vård och omsorg om äldre tagit fram, ”Vilja välja 
vård och omsorg – En hållbar kompetensförsörjning inom vård och omsorg om äldre”. 
Utredningens uppdrag var att undersöka vad som krävs för att fler ska vilja börja och 
fortsätta att arbeta inom äldreomsorgen. 

Ofta blir svaren till våra motioner att det pågår en ny utredning&plan. Det finns goda exempel 
såsom Ung Omsorg. Vad hindrar majoriteten att pröva ett beprövat koncept?  

Med anledning av ovanstående yrkade jag bifall till motionen.  

Joha Frondelius (KD) 



 
 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 
Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
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Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-31 
Vår beteckning 

KS/2022:288 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag- Svar på motion om att det saknas 
personal i Katrineholms kommun 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionens första att-sats anses 
vara besvarad och att motionens andra att-sats avslås. 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-31 
Vår beteckning 

KS/2022:288 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Axel Stenbeck 
Handläggare telefon 

0150-570 80 
Handläggare e-post 

Axel.Stenbeck@katrineholm.se 

Svar på motion om att det saknas personal i Katrineholms 
kommun 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) har lämnat en motion om att det saknas 
personal i Katrineholms kommun. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

att det pågående arbetet med arbetsrelaterade besök ökar. 

att kommunen tecknar avtal med ”UNG OMSORG” 

Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) skriver i sin motion att ”Vi kristdemokrater vill se 
en större satsning på ungdomars möjlighet att både få fler verklighetsberättelser och längre 
pröva på jobb innan man bestämmer sig för inriktningen på studierna.” 

Motionen har remitterats till bildningsnämnden och vård- och omsorgsnämnden som anser 
motionen ska anses vara besvarad med hänvisning till pågående och planerat arbete inom 
nämnderna.  

Vård- och omsorgsnämnden bedömer att tecknande av avtal med externt företag likt ”Ung 
Omsorg” måste föregås av en upphandling och att det finns flera aktörer på marknaden. 

Ärendets handlingar 
 Vård- och omsorgsnämndens beslut § 50, 2023-04-27 

 Bildningsnämndens beslut § 24, 2023-03-28 

 Bildningsförvaltningen yttrande, 2023-03-08 

 Motion om att det saknas personal i Katrineholms kommun, 2022 08 25 

Axel Stenbeck 
Utredare 

Beslutet skickas till: Motionärerna, akt



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Vård- och omsorgsnämnden 2023-04-27 1 (2) 

   

 

§ 50    VON/2022:69   

Yttrande över motion om att det saknas personal inom 
skola, vård och omsorg  

Vård- och omsorgsnämndens beslut 

 Vård- och omsorgsnämnden ställer sig bakom vård- och omsorgsförvaltningens 
bedömning och sänder det till kommunledningsförvaltningen. 

 Vård- och omsorgsnämnden föreslår att motionen ska anses besvarad. 

Reservation 

Marian Loley (KD) reserverar sig mot nämndens beslut. 

Ärendebeskrivning 

Kristdemokraterna har inkommit med en motion om att det saknas personal i 
Katrineholms kommun. I Motionen yrkar Kristdemokraterna på att det pågående arbetet 
med med arbetsrelaterade besök ökar och att kommunen tecknar avtal med ”UNG 
OMSORG”. Vård- och omsorgsnämnden och bildningsnämnden har ombetts inkomma 
med yttrande i ärendet. Detta ska vara inne hos kommunledningsförvaltningen senast 
2023-05-31. 

Vård- och omsorgsförvaltningens bedömning 

I dagsläget ser vård- och omsorgsförvaltningen främst en svårighet i att få sökanden till 
yrken som kräver en högskoleutbildning. På sikt ses också en utmaning i att möta 
behovet av undersköterskor. Att prova olika metoder och arbetssätt i arbetet med 
kompetensförsörjning kommer att vara viktigt.  

Utifrån detta pågår ett arbete med att ta fram en ny kompetensförsörjningsplan för 
vård- och omsorgsförvaltningen i samverkan med Katrineholms kommuns 
personalavdelning. Utgångspunkten i denna är bland annat den utredning som Nationell 
samordnare för kompetensförsörjning inom vård och omsorg om äldre tagit fram, ”Vilja 
välja vård och omsorg – En hållbar kompetensförsörjning inom vård och omsorg om 
äldre”. Utredningens uppdrag var att undersöka vad som krävs för att fler ska vilja börja 
och fortsätta att arbeta inom äldreomsorgen. Fyra områden identifierades som viktiga. 
Dessa var ny teknik, anställningsförhållanden och arbetsmiljö, ledarskap samt förnya, 
behålla, utveckla.  

Även de nio rekryteringsstrategier som Sveriges kommuner och regioner, SKR 
rekommenderar är av vikt. Dessa är att stödja medarbetarnas utveckling, stärka 
ledarskapet, rekrytera bredare, nyttja tekniken på ett smart sätt, använda kompetensen 
rätt, söka nya samarbeten, prioritera arbetsmiljöarbete, öka heltidsarbetet, samt att 
förlänga arbetslivet.  



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Vård- och omsorgsnämnden 2023-04-27 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Som en del i arbetet med kompetensförsörjningsplanen kommer vård- och 
omsorgsförvaltningen också belysa hur vi kan nå de yngre grupperna. Idag görs detta 
genom sommarkurs för åttondeklassare där de erbjuds teori och praktik under en vecka 
för att se mer av vad yrket kan innebära. Det är också möjligt att få feriearbete inom 
vård- och omsorgsförvaltningen.  Denna möjlighet riktar sig till ungdomar mellan 16-17 
år. 

Ett tecknande av avtal med externt företag för en tjänst likt den som föreslås behöver 
föregås av en upphandling och det finns flera aktörer på marknaden.  

Ärendets handlingar 

 Motion från Kristdemokraterna om att det saknas personal i Katrineholms kommun 

 Remissanvisning 

Vård- och omsorgsnämndens överläggning 

Under vård- och omsorgsnämndens överläggning yttrar sig Johanna Karlsson (S), Marian 
Loley (KD) och Göran Svenningsson (V). 

Yrkande 

Marian Loley (KD) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning godkänner nämnden ordförandens förslag till beslutsgång. 

Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Marian Loleys (KD) yrkande.  

Hon finner att nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag. 

Beslutet skickas till: Kommunledningsförvaltningen, akten 



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Bildningsnämnden 2023-03-28 1 (1) 

   

 

§ 24    BIN/2022:231   

Motion - Det saknas personal i Katrineholms kommun  

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden beslutar att anta förvaltningens yttrande som sitt eget och föreslår 
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad.  

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) har lämnat en motion om att det saknas 
personal i Katrineholms kommun. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

 att det pågående arbetet med arbetsrelaterade besök ökar. 

 att kommunen tecknar avtal med ”UNG OMSORG” 

Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) skrivver i sin motion att ”Vi kristdemokrater 
vill se en större satsning på ungdomars möjlighet att både få fler verklighetsberättelser 
och längre pröva på jobb innan man bestämmer sig för inriktningen på studierna.” 

Ärendets handlingar 

 Tjänsteskrivelse 2023-03-08 

 Motion från Kristdemokraterna om att det saknas personal i 
Katrineholms kommun 

Överläggning 

Under bildningsnämndens överläggning yttrar sig enhetschef Johanna Siverskog, Anne 
Hofstedt (M), Ulrica Truedsson (S), förvaltningschef Johan Lindeberg och Torbjörn 
Jonsson (M).  

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  

Akten 

 

 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: /Eget_Adressat/ Org.nummer 212000-0340 

BILDNINGSFÖRVALTNINGEN Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (2) 

Datum 

2023-03-08 
Vår beteckning 

BIN/2022:231 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

BILDNINGSFÖRVALTNINGEN 

Förvaltningskontoret 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Johanna Siverskog 
Handläggare telefon 

0150-570 46 
Handläggare e-post 

Johanna.Siverskog@katrineholm.se 

Yttrande motion om att det saknas personal i 
Katrineholms kommun 

Förvaltningens förslag till beslut 
Bildningsnämnden beslutar att anta förvaltningens yttrande som sitt eget och föreslår 
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) har lämnat en motion om att det saknas 
personal i Katrineholms kommun. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

att det pågående arbetet med arbetsrelaterade besök ökar. 

att kommunen tecknar avtal med ”UNG OMSORG” 

Joha Frondelius (KD) och Marian Loley (KD) skriver i sin motion att ”Vi kristdemokrater vill se 
en större satsning på ungdomars möjlighet att både få fler verklighetsberättelser och längre 
pröva på jobb innan man bestämmer sig för inriktningen på studierna.” 

Ärendets handlingar 
 Motion från Kristdemokraterna om att det saknas personal i Katrineholms kommun 

Förvaltningens bedömning 
Studie- och yrkesvägledning är hela skolans ansvar. För att öka medvetenheten om studie- 
och yrkesvägledning i ett 1–19 års perspektiv finns en handlingsplan för studie- och 
yrkesvägledning inom bildningsförvaltningen. Handlingsplanen syftar också till att bidra till 
att studie- och yrkesvägledning följer elever i verksamheterna på ett strukturerat och 
genomtänkt sätt. Samverkan mellan skola och arbetsliv innebär både ett medvetet 
förhållningssätt i skolans undervisning och en nära kontakt med arbetsliv och omvärld. 
Syftet är också att bidra till en utveckling av skolans arbets- och undervisningsmetoder och 
elevers företagsmässiga förmågor. 

Alla som arbetar i skolan ska verka för att utveckla kontakter med kultur-och arbetsliv, 
föreningsliv samt andra verksamheter utanför skolan som kan berika den som en lärande 
miljö, och bidra till att elevens studie-och yrkesval inte begränsas av kön eller av social eller 
kulturell bakgrund (LGR 11 kap2.6). 



 Tjänsteskrivelse Sida 2 (2) 

BILDNINGSFÖRVALTNINGEN 
Datum 

2023-03-08 

Vår beteckning 

BIN/2022:231 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, 
nämnd, revisorer, 
bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Rektor ansvarar för att skolan aktivt utvecklar samverkan mellan skola och arbetsliv samt 
utgår från innehållet i handlingsplanen i alla skolformer. Arbetslaget ansvarar för att 
studiebesök, lektionsbesök, temadagar samt andra aktiviteter genomförs. 

Exempel på insatser som genomförs idag:  

Prao - samtliga elever genomför som en del av utbildningen totalt 10 dagars PRAO under 
årskurs 8 och 9, respektive årskurs 9 och 10 för grundsärskolan. Praktiken kan ske på en 
arbetsplats eller ett gymnasialt yrkesprogram. Syftet är att ge eleverna en inblick i 
arbetslivet och att de i framtiden ska göra ett mer medvetet studie- och yrkesval. Inför 
PRAO-perioden ges eleverna möjlighet att antingen ordna egen praktikplats eller önska en 
specifik plats i Kommunens platsbank, i verktyget samverka.nu. 

Sommarkurs inom vård- och omsorg – För att locka fler till vård- och omsorgsyrket har 
vård- och omsorgsförvaltningen och vård- och omsorgsprogrammet på KTC (Katrineholms 
Tekniska College) under flera år arrangerat sommarkurs för elever som slutar år 8.  

Under kursen får ungdomarna prova hur det är att arbeta inom vård och omsorg där de är 
till nytta och glädje för andra människor. Förhoppningen är också att kursen kan vara en 
vägledning inför ungdomarnas framtida gymnasieval. 

Med bakgrund av detta anser bildningsförvaltningen att motionens första yrkande - att det 
pågående arbetet med arbetsrelaterade besök ökar, ska anses besvarat.  

Bildningsförvaltningens bedömning är att motionens andra yrkande – att kommunen 
tecknar avtal med ”UNG OMSORG”, ska besvaras av vård- och omsorgsförvaltningen.  

Johanna Siverskog 
Ekonom 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige  

Akten 
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Katrineholm 2022-08-25 

 

 
Motion 

 

 

Det saknas personal i Katrineholms kommun!  
 

Det saknas personal "överallt". Varför? Vem vill jobba med skola, vård och 
omsorg idag?  

Frågorna blir många när vi pratar om personalbrist och svaren blir ofta utifrån löner 
och styrning & ledning.  

Hur lockar vi unga i skolan att jobba med skola, vård och omsorg? Vilken 
bild av verkligheten får våra elever? Och var kommer vardagsbilden från dessa jobb? 
Troligen påverkar medierapporteringen. Hur ofta ser vi inte i tv eller läser på nätet 
och i tidningar om alla problem som finns inom skola, vård och omsorg?  

Att oftare i skolan få del av den vardagliga jobb-verkligheten kan påverka valet av 
utbildningar.  

Om vi bara matas med läsning av låga löner till omänskliga arbetsvillkor vet vi svaret. 
Vem vill jobba utifrån dessa villkor? Kan bilden som media ofta berättar om vara en 
liten del av verkligheten? Skandaler som bristfällig vård och ibland med dödlig 
utgång påverkar alla. Kan vi göra något åt detta? Självklart!  

Men att ändra verkligheten tar tid och det kommer behövas stora ekonomiska 
satsningar och förändrade arbetssätt.  

Organisationsförändringar kan behövas som inom svensk sjukvård.  

I skolan börjar barnens livsresa. Där måste vi fortsätta och jobba utifrån det enorma 
kommande personalbehov. Vi behöver mer arbetsrelaterad verklighetsförankring i 
skolan. Skolan behöver utöka med återkommande planerade besök av yrkesmän.  

Vad sägs om att få återkommande besök av exempelvis förskollärare, poliser, 
undersköterskor, sjuksköterskor och läkare i skolan? Dagens frågor blir följande:  

- Var finns alla ungdomar som söker sig till utbildningar inom skola, vård och 
omsorg? Vad behövs för att fler unga söker utbildningar till bristyrken?  
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Att börja sin arbetsträning tidigare som med exempelvis "ung omsorg" jobb, kan 
förändra bilden av äldreomsorgen. I Katrineholm erbjuds sommarjobb tre veckor för 
vissa åldrar.  

Vi kristdemokrater vill se en större satsning på ungdomars möjlighet att både få fler 
verklighetsberättelser och längre pröva på jobb innan man bestämmer sig för 
inriktningen på studierna. 

 

Vi yrkar på 

att det pågående arbetet med arbetsrelaterade besök ökar. 

att kommunen tecknar avtal med ”UNG OMSORG” 

 

 

 

Kristdemokraterna  

 

Joha Frondelius  Marian Loley  



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-14 1 (2) 

   

 

§ 144    KS/2022:459  

Svar på motion om bonden i skolan  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen anses vara besvarad med hänvisning till 
bildningsnämndens remissvar. 

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för eget yrkande reserverar sig Joha Frondelius (KD) och 
Inger Fredriksson (C). Den skriftliga reservationen redovisas som bilaga B. 

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) har lämnat en motion 
om att öka kunskapen om var ”maten växer”. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att F-6 i kommunens alla skolor antar möjligheten att delta i ’Bonden i skolan’ 

Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) beskriver i sin motion 
att ”Bonden i skolan” är ett digitalt läromedel som tagits fram av LRF, Lantbrukarnas 
riksförbund. De beskriver vidare att läromedlet på ett enkelt och roligt sätt visar matens 
väg till tallriken och varför vi faktiskt behöver bönder. Läromedlet vänder sig till årskurs 
F-6. 

Motionen har remitterats till bildningsnämnden som anser att motionen ska anses vara 
besvarad med motiveringen att det i läroplanen anger att det är rektors ansvar att alla 
elever får tillgång till och ges förutsättningar att använda läromedel av god kvalitet samt 
andra lärverktyg för en tidsenlig utbildning. 

Bildningsnämndens bedömning är att ansvaret för att bestämma vilka läromedel som 
ska användas på var och en av Katrineholms kommuns skolor är ansvarig rektor 
tillsammans med lärarna på den aktuella skolan.  

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-10 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-10 

 Bildningsnämndens beslut, 2023-03-28, § 23 

 Bildningsförvaltningen tjänsteskrivelse, 2023-03-08 

 Motion om att öka kunskapen om var ”maten växer”, 2022-12-05 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Joha Frondelius (KD) och 
Inger Fredriksson (C). 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-14 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Förslag och yrkande 

Joha Frondelius (KD) yrkar, med instämmande av Inger Fredriksson (C), 
bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till 
propositionsordning som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med 
detta ställer han proposition på ordförandes förslag till beslut och Joha 
Frondelius (KD) och Inger Fredrikssons (C) yrkande. Han finner att 
styrelsen biträder ordförandens förslag till beslut. 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 



Bilaga B kommunstyrelsen 2023-06-14, § 144 

                                

                        
 

 

Katrineholm 2023-06-16 

 

 

 

Reservation ”motion om bonden i skolan” KS/2022:459 - 1.2.6  

 

Motionen pekar på möjligheten att öka kunskapen om var ”maten växer”. Sveriges 
självförsörjningsgrad är låg idag. Vi ser hur kriget i Ukraina förändrar vår livsstil och pekar på 
vårt beroende av andra länders export av livsmedel. Motionen beskriver ännu en väg att 
stärka barn och ungas kunskap om livsmedlets tillkomst genom att F-6 i kommunens alla 
skolor antar möjligheten att delta i LRF:s digitala utbildningsprogram ”Bonden i skolan” 
Bildningsförvaltningens bedömning är att ansvaret för att bestämma vilka läromedel som ska 
användas på var och en av Katrineholms kommuns skolor är ansvarig rektor tillsammans 
med lärarna på den aktuella skolan. Politikers uppdrag är mål, vision och medel. Vi gör 
bedömningen att skolan vill och kan göra mer genom bra utbildning inför framtidens 
kommande livsmedelsbehov genom att erbjuda alla i F-6 grundläggande kunskaper om 
matens resa till bordet. 

Vi yrkade på att motionen skulle bifallas och då yrkandet avslogs reserverade vi oss mot 
beslutet. 

 

Inger Fredriksson, Centerpartiet Joha Frondelius, Kristdemokraterna



 
 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 
Kommunledningsförvaltningen Telefax:   
641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-10 
Vår beteckning 

KS/2022:459 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag – svar på motion om bonden i skolan 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att motionen anses vara besvarad 
med hänvisning till bildningsnämndens remissvar. 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-10 
Vår beteckning 

KS/2022:459 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Axel Stenbeck 
Handläggare telefon 

0150-570 80 
Handläggare e-post 

Axel.Stenbeck@katrineholm.se 

Svar på motion om bonden i skolan 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) har lämnat en motion om 
att öka kunskapen om var ”maten växer”. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att F-6 i kommunens alla skolor antar möjligheten att delta i ”Bonden i skolan” 

Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) beskriver i sin motion att 
”Bonden i skolan” är ett digitalt läromedel som tagits fram av LRF, Lantbrukarnas 
riksförbund. De beskriver vidare att läromedlet på ett enkelt och roligt sätt visar matens väg 
till tallriken och varför vi faktiskt behöver bönder. Läromedlet vänder sig till årskurs F-6. 

Motionen har remitterats till bildningsnämnden som anser att motionen ska anses vara 
besvarad med motiveringen att det i läroplanen anger att det är rektors ansvar att alla 
elever får tillgång till och ges förutsättningar att använda läromedel av god kvalitet samt 
andra lärverktyg för en tidsenlig utbildning. 

Bildningsnämndens bedömning är att ansvaret för att bestämma vilka läromedel som ska 
användas på var och en av Katrineholms kommuns skolor är ansvarig rektor tillsammans 
med lärarna på den aktuella skolan.  

Ärendets handlingar 
 Bildningsnämndens beslut § 23, 2023-03-28 

 Tjänsteskrivelse, bildningsförvaltningen, 2023-03-08 

 Motion om att öka kunskapen om var ”maten växer”, 2022-12-05 

Axel Stenbeck 
Utredare 

Beslutet skickas till: Motionärerna, akt



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Bildningsnämnden 2023-03-28 1 (1) 

   

 

§ 23    BIN/2023:14   

Motion - Bonden i skolan  

Bildningsnämndens beslut 

Bildningsnämnden beslutar att anta förvaltningens yttrande som sitt eget och föreslår 
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad. 

Sammanfattning av ärendet 

Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) har lämnat en motion 
om att öka kunskapen om var ”maten växer”. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att F-6 i kommunens alla skolor antar möjligheten att delta i ”Bonden i skolan” 

Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) beskriver i sin motion 
att ”Bonden i skolan” är ett digitalt läromedel som tagits fram av LRF, Lantbrukarnas 
riksförbund. De beskriver vidare att läromedlet på ett enkelt och roligt sätt visar matens 
väg till tallriken och varför vi faktiskt behöver bönder. Läromedlet vänder sig till årskurs 
F-6. 

Ärendets handlingar 

 Tjänsteskrivelse 2023-03-08 

 Motion om att öka kunskapen om var ”maten växer”, 2022-12-05 

Överläggning 

Under bildningsnämndens överläggning yttrar sig enhetschef Johanna Siverskog och 
Ulrica Truedsson (S).  

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige 

Akten 

 



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: /Eget_Adressat/ Org.nummer 212000-0340 

BILDNINGSFÖRVALTNINGEN Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-03-08 
Vår beteckning 

BIN/2023:14 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

BILDNINGSFÖRVALTNINGEN 

Förvaltningskontoret 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Johanna Siverskog 
Handläggare telefon 

0150-570 46 
Handläggare e-post 

Johanna.Siverskog@katrineholm.se 

Yttrande motion om bonden i skolan 

Förvaltningens förslag till beslut 
Bildningsnämnden beslutar att anta förvaltningens yttrande som sitt eget och föreslår 
kommunfullmäktige att anse motionen vara besvarad. 

Sammanfattning av ärendet 
Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) har lämnat en motion om 
att öka kunskapen om var ”maten växer”. Motionen utmynnar i följande yrkande: 

”att F-6 i kommunens alla skolor antar möjligheten att delta i ”Bonden i skolan” 

Joha Frondelius (KD), Inger Fredriksson (C) och Björn Wahlund (L) beskriver i sin motion att 
”Bonden i skolan” är ett digitalt läromedel som tagits fram av LRF, Lantbrukarnas 
riksförbund. De beskriver vidare att läromedlet på ett enkelt och roligt sätt visar matens väg 
till tallriken och varför vi faktiskt behöver bönder. Läromedlet vänder sig till årskurs F-6. 

Ärendets handlingar 
 Motion om att öka kunskapen om var ”maten växer”, 2022-12-05 

Förvaltningens bedömning 
Läromedel utgör en viktig del av undervisningen och påverkar elevernas möjlighet till 
kunskapsutveckling. Läroplanen för grundskolan anger att det är rektors ansvar att se till att 
skolans arbetsmiljö utformas så att alla elever får tillgång till och ges förutsättningar att 
använda läromedel av god kvalitet samt andra lärverktyg för en tidsenlig utbildning. 

Bildningsförvaltningens bedömning är att ansvaret för att bestämma vilka läromedel som 
ska användas på var och en av Katrineholms kommuns skolor är ansvarig rektor 
tillsammans med lärarna på den aktuella skolan.  

Johanna Siverskog  
Ekonom 

Beslutet skickas till: 

Kommunfullmäktige, Akten



     

 



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-14 1 (2) 

   

 

§ 145    KS/2022:469  

Svar på motion om fritidsgårdar på Norr och i 
Nävertorp  

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktige beslutar att avslå motionen med hänvisning till kulturnämndens 
remissvar  

Reservation 

Mot beslutet och till förmån för sitt eget yrkande reserverar sig Tony Rosendahl (V).  

Särskilt yttrande 

Styrelsen medger att Nicklas Adamsson (MP) får foga ett särskilt yttrande till protokollet. 
Det särskilda yttrande redovisas som bilaga C. 

Sammanfattning av ärendet 

Ismail Abukar (MP) och Nicklas Adamsson (MP) har lämnat en motion om att utreda 
möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. Motionen utmynnar i 
följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. 

att kommunen får i uppdrag att utreda lämpliga lokaliseringar för verksamheten.” 

Motionen har remitterats till kulturnämnden som föreslår avslag till motionen med 
motiveringen att ungkulturhuset Perrongen tillgodoser behovet av en fritidsgård i 
centralorten. För yngre barn driver kulturförvaltningen Lyckliga gatorna som erbjuder 
kostnadsfria fritids- och lovaktiviteter runt om i kommunen. 

Ärendets handlingar 

 Ordförandens förslag till beslut, 2023-05-10 

 Kommunledningsförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-05-09 

 Kulturnämndens beslut, 2023-04-26, § 17 

 Kulturförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-04-04 

 Motion från Miljöpartiet om att utreda möjligheten att öppna en 
fritidsgård på Norr och en i Nävertorp 

  



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kommunstyrelsen 2023-06-14 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Kommunstyrelsens överläggning 

Under kommunstyrelsens överläggning yttrar sig Tony Rosendahl (V) och Nicklas 
Adamsson (MP). 

Förslag och yrkande 

Tony Rosendahl (V) yrkar bifall till motionen. 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kommunstyrelsen. I enlighet med detta ställer han proposition på 
ordförandens förslag till beslut och Tony Rosendahls (V) yrkande. Han finner att 
styrelsen biträder ordförandes förslag till beslut. 

Särskilt yttrande 

Nicklas Adamsson (MP) framför till kommunstyrelsen att han önskar få foga ett särskilt 
yttrande till protokollet vilket styrelsen medger. 

 

Beslutet skickas till: 

Akten 



2023-06-14 

Särskilt yttrande KS/2022:469 - 1.2.6 - Initiativ från förtroendevalda, nämnd, revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning  

Motion	om	fritidsgårdar	på	norr	och	
Nävertorp	 
Som ersättare i kommunstyrelsen kan jag inte yrka, men jag vill med detta särskilda yttrande 
framhålla att jag motsätter mig att motionen avslås, bl a med stöd av den reservation som 
lämnades in av vår ledamot när ärendet behandlades i kulturnämnden och som lyder enligt 
följande: 

”Eftersom motionen avslogs reserverar jag mig mot beslutet. Vi i Miljöpartiet ser de 
verksamheter som nämns i svaret från förvaltningen (Perrongen, skateparken och Lyckliga 
gatorna) som viktiga delar i arbetet med att skapa trygga platser för barn och ungdomar i 
Katrineholms kommun. 

Vi anser dock att dessa verksamheter behöver kompletteras. Dessutom håller vi inte med om 
att det finns ett egenvärde i att koncentrera verksamhet till ett fåtal platser i kommunen som 
fallet blir med exempelvis Perrongen. 

Vi tror snarare att det är bättre att det finns samlingsplatser som fritidsgårdar fördelat över 
kommunen. Vi tycker också att det är viktigt att det där finns personal med professionell 
kompetens som kan vara trygga vuxna och möta de barn och ungdomar som kommer dit. 

En fritidsgård kan dessutom till skillnad från Lyckliga gatorna, vars verksamhet är av 
tillfällig och sporadisk karaktär, skapa en kontinuitet som på ett helt annat sätt kan blir en 
fast punkt för barn och ungdomar som kanske saknar detta idag. 

För Miljöpartiet de gröna i Kulturnämnden 

Whera Nyvell” 

För Miljöpartiet de gröna i Katrineholms kommun 

Nicklas Adamsson 

Bilaga C kommunstyrelsen 2023-06-14, § 145
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Ordförandeförslag Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-10 
Vår beteckning 

KS/2022:469 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

 

Mottagare: 

Kommunstyrelsen 

Ordförandeförslag - svar på motion om fritidsgårdar på 
Norr och i Nävertorp 
Ordförandens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta att avslå motionen med hänvisning 
till kulturnämndens remissvar. 

Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38 Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

Tjänsteskrivelse Sida 1 (1) 

Datum 

2023-05-09 
Vår beteckning 

KS/2022:469 - 1.2.6 - 
Initiativ från 
förtroendevalda, nämnd, 
revisorer, bolag, 
fullmäktigeberedning 

Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Axel Stenbeck 
Handläggare telefon 

0150-570 80 
Handläggare e-post 

Axel.Stenbeck@katrineholm.se 

Svar på motion om fritidsgårdar på Norr och i Nävertorp 
Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunledningsförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Ismail Abukar (MP) och Nicklas Adamsson (MP) har lämnat in en motion om att utreda 
möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. Motionen utmynnar i 
följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. 

att kommunen får i uppdrag att utreda lämpliga lokaliseringar för verksamheten.” 

Motionen har remitterats till kulturnämnden som föreslår avslag till motionen med 
motiveringen att ungkulturhuset Perrongen tillgodoser behovet av en fritidsgård i 
centralorten. För yngre barn driver kulturförvaltningen Lyckliga gatorna som erbjuder 
kostnadsfria fritids- och lovaktiviteter runt om i kommunen. 

Ärendets handlingar 
 Kulturnämndens beslut § 17, 2023-04-26 

 Tjänsteskrivelse, kulturförvaltningen,  

 Motion från Miljöpartiet om att utreda möjligheten att öppna en 
fritidsgård på Norr och en i Nävertorp 

Förvaltningens bedömning 
Kommunledningsförvaltningen konstaterar att Katrineholms kommun sedan flera år 
tillbaka gett bidrag till Triangelgården KFUM för sin fritisgårdsverksamhet på Oddergatan 
(intill Nyhemsskolan). 2022 tecknades ett IOP-avtal (Idéburet Offentligt Partnerskap) mellan 
kommunen och Triangelgården. 

Axel Stenbeck 
Utredare 

Beslutet skickas till: Motionärerna, akt



 

PROTOKOLLSUTDRAG 
 Sammanträdesdatum Sida 

Kulturnämnden 2023-04-26 1 (2) 

   

 

§ 17    KULN/2023:4   

Motion om fritidsgårdar på norr och Nävertorp  

Kulturnämndens beslut 

Kulturnämnden föreslår i sitt yttrande till kommunstyrelsen att motionen ska avslås med 
hänvisning till kulturförvaltningens yttrande. 

Reservation 

Vera Nyvell (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. Hennes 
skriftliga reservation redovisas i protokollet som bilaga A. 

 Sammanfattning av ärendet 

Ismail Abukar (MP) och Nicklas Adamsson (MP) har lämnat en motion om att utreda 
möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. Motionen utmynnar i 
följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. 

att kommunen får i uppdrag att utreda lämpliga lokaliseringar för verksamheten.” 

Motionen har remitterats till kulturnämnden. 

I centralorten driver kulturförvaltningen ungkulturhuset Perrongen. Denna verksamhet i 
lokstallsområdet är öppen tisdag-lördag fram till klockan 21 och riktar sig till ungdomar 
från årskurs 7 till 20 år. Här finns ett rikt utbud av aktiviteter och utanför huset ligger 
också Katrineholms Skatepark. Kulturförvaltningens bedömning är att Perrongen 
tillgodoser målgruppens behov av en fritidsgård i centralorten. 

För yngre barn driver kulturförvaltningen Lyckliga gatorna som erbjuder kostnadsfria 
fritids- och lovaktiviteter runt om i kommunen. Lyckliga gatornas mobila karaktär och 
målgruppens ålder gör att det för denna verksamhet inte bedöms aktuellt med 
stationära fritidsgårdar som motsvarar vad Perrongen är för de äldre ungdomarna.  

Ärendets handlingar 

 Ordförandeförslag 

 Tjänsteskrivelse. kulturförvaltningen 

 Motion från Miljöpartiet om att utreda möjligheten att öppna en 
fritidsgård på Norr och en i Nävertorp 

Förslag och yrkanden 

Cecilia Björk (S) yrkar avslag till motionen. 

Vera Nyvell (MP) yrkar bifall till motionen. 



 
Protokollsutdrag 

 Sammanträdesdatum Sida 

Kulturnämnden 2023-04-26 2 (2) 

   

Ordförandens sign Justerandes sign 

Beslutsgång 

Efter avslutad överläggning redogör ordföranden för sitt förslag till propositionsordning 
som godkänns av kulturnämnden. I enlighet med detta ställer ordförande proposition på 
Cecilia Björks (S) avslagsyrkande mot Vera Nyvells (MP) bifallsyrkande. Ordförande finner 
att kulturnämnden avslår motionen. 

Överläggning 

Under överläggningen yttrar sig Cecilia Björk (S), Vera Nyvell (MP). 

Beslutet skickas till: kommunledningsförvaltningen, akten 
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ReSefVatiOn - KULN/2023:4 - 1.2.6 - Iniriativ från förtroendevaldq nämnd, revisores bolag,

fullmäktigeberedning

Svar pa'motion om fritidsgård pa"norr och Nävertorp

Eftersom motionen avslogs reserverar jag mig mot beslutet. Vi
i Miljcipartiet ser de verksamheter som nämns i svaret från

förvaltningen (Perrongen, skateparken och Lyckliga gatorna)

som viktiga delar i arbetet med att skapa trygga platser för
barn och ungdomar i Katrineholms kommun.

Vi anser dock att dessa verksamheter behöver kompletteras.

Dessutom håller vi inte med om att det finns ett egenvärde i att

koncentrera verksamhet till ett fätal platser i kommunen som

fallet blir med exempelvis Perrongen.

Vi tror snarare att detär bättre att det finns samlingsplatser

som fritidsgårdar fcirdelat över kommunen. Vi tycker också att

det är viktigt att det där finns personal med professionell

kompetens som kan vara tryggavuxna och möta de barn och

ungdomar som kommer dit.

En fritids gåLrdkan dessutom till skillnad från Lycklt'ga gatorna,

vars verksamhet är av tillfållig och sporadisk karaktär, skapa

en kontinuitet som på ett helt annat sätt kan blir en fast punkt

för barn och ungdomar som kanske saknar detta idag.

För Miljöpartiet de gröna i Kulturnämnden

Whera Nyvell

Bilaga A 
Kulturnämnden § 17 
2023-04-26
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Tjänsteskrivelse Sida 1 (2) 

Datum 

2023-04-04 
Vår beteckning 

KULN/2023:4 - 10.7.1 - 
Fritidsgårdar och 
aktivitetshus 

Kulturförvaltningen 
 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

Anders Jansson 
Handläggare telefon 

0150-488047 
Handläggare e-post 

Anders.Jansson@katrineholm.se 

Yttrande över motion om att utreda möjligheten att öppna 
en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kulturförvaltningen lämnar inget förslag till beslut. 

Sammanfattning av ärendet 
Ismail Abukar (MP) och Nicklas Adamsson (MP) har lämnat en motion om att utreda 
möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. Motionen utmynnar i 
följande yrkande: 

”att kommunen utreder möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och en i Nävertorp. 

att kommunen får i uppdrag att utreda lämpliga lokaliseringar för verksamheten.” 

Motionen har remitterats till kulturnämnden. 

I centralorten driver kulturförvaltningen ungkulturhuset Perrongen. Denna verksamhet i 
lokstallsområdet är öppen tisdag-lördag fram till klockan 21 och riktar sig till ungdomar från 
årskurs 7 till 20 år. Här finns ett rikt utbud av aktiviteter och utanför huset ligger också 
Katrineholms Skatepark. Kulturförvaltningens bedömning är att Perrongen tillgodoser 
målgruppens behov av en fritidsgård i centralorten. 

För yngre barn driver kulturförvaltningen Lyckliga gatorna som erbjuder kostnadsfria fritids- 
och lovaktiviteter runt om i kommunen. Lyckliga gatornas mobila karaktär och målgruppens 
ålder gör att det för denna verksamhet inte bedöms aktuellt med stationära fritidsgårdar 
som motsvarar vad Perrongen är för de äldre ungdomarna.  

Ärendets handlingar 
 Motion från Miljöpartiet om att utreda möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr och 

en i Nävertorp 

Förvaltningens bedömning 
Enligt kulturnämndens reglemente svarar kulturnämnden för den kommunala 
fritidsgårdsverksamheten. Detta kompletteras av att bildningsnämnden ansvarar för den  

fritidsgårdsverksamhet som bedrivs i tätorter på landsbygden. 



 Tjänsteskrivelse Sida 2 (2) 

Service- och teknikförvaltningen 
Datum 

2023-04-04 

Vår beteckning 

KULN/2023:4 - 10.7.1 - 
Fritidsgårdar och 
aktivitetshus 

 

I centralorten driver kulturförvaltningen ungkulturhuset Perrongen. Denna verksamhet i 
lokstallsområdet har under ett drygt decennium fungerat som central plats för gemenskap, 
aktivitet och kultur. 

Perrongen har i dagsläget öppet tisdag-lördag fram till klockan 21 och riktar sig till 
ungdomar från årskurs 7 till 20 år. Här kan unga träffa kompisar, hänga, ta en fika, läsa 
läxor och ta del av ett brett utbud av aktiviteter. I lokalerna finns scenutrymme, 
dansspeglar, skaparverkstäder, anpassningsbara projektrum, replokaler, inspelningsstudio 
med mera. Utanför huset ligger också Katrineholms Skatepark. Vidare har 
kommunfullmäktige i kommunplan 2023-2026 prioriterat en fortsatt utveckling av området. 

Kulturförvaltningens bedömning är att Perrongen tillgodoser målgruppens behov av en 
fritidsgård i centralorten. Sammantaget syns betydande skäl för att lokalmässigt fortsätta 
att hålla verksamheten samlad. Detta har bland annat resurs- och planeringsmässiga 
fördelar. Kulturförvaltningens bedömning är också att det finns en viktig social dimension 
med att på detta sätt tillhandahålla ett slags gemensamt vardagsrum för alla unga. 

För yngre barn driver kulturförvaltningen Lyckliga gatorna som erbjuder kostnadsfria fritids- 
och lovaktiviteter runt om i kommunen. Denna verksamhet erbjuder bland annat aktiviteter 
som spel, lekar, utflykter, prova-på-sporter, pulkaåkning och korvgrillning. Lyckliga gatorna 
möter barn från förskole- till högstadieålder, men har sin huvudsakliga målgrupp bland de 
som inte är inskrivna på fritidshem (förskoleklass – årskurs 6). För dessa fyller 
kulturförvaltningens eftermiddagsaktiviteter under vardagar ett slags mellanrum mellan 
hem och skola.  

Lyckliga gatorna är i stor utsträckning en mobil verksamhet som strävar efter att närvara 
där behoven och målgruppen finns. I dagsläget cirkulerar verksamheten under terminstid 
mellan Nyhemsskolan, Västra skolan, Valla skola och Sandbäcksskolan. 

Lyckliga gatornas mobila karaktär och målgruppens ålder gör att det för denna verksamhet 
inte bedöms aktuellt med stationära fritidsgårdar som motsvarar vad Perrongen är för de 
äldre ungdomarna.  

Pierre Jansson 
Förvaltningschef 

Beslutet skickas till: kommunledningsförvaltningen, akten



 

Katrineholm 2022-12-06 

Motion till kommunfullmäktige  

Utred möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr 
och en i Nävertorp! 
 
Inför valet 2022 tog vi fram ett handlingsprogram som vi valde att kalla ”49 gröna förslag för 
ett socialt och ekologiskt uthålligt Katrineholm 2023-2026” Detta eftersom det är viktigt att 
poängtera att det handlar om mer än att bara vidta renodlade klimat- och miljösatsningar för 
att klara framtidens utmaningar.  

För att på allvar bygga ett robust och motståndskraftigt samhälle är det lika viktigt att satsa på 
och stärka områden som exempelvis integration, kultur, utbildning, vård och omsorg. Det 
handlar om att se helheten och om att skapa starka sociala strukturer som bygger trygghet i en 
tid av nödvändig förändring. 

Vi måste ställa om Katrineholm till en robust kommun med starka sociala strukturer där 
människor ser och hjälper varann, ett Katrineholm där vi tar tillvara de olika resurser som var 
och en har, en kommun som är trygg att leva i nu och i framtiden.  

Idag är det många barn och ungdomar som inte har någonstans att ta vägen efter skolan, på  
kvällar och på helger. Därför behövs fler platser där de kan tillbringa fritiden och där det  
också finns trygga vuxna förebilder.  
 
Miljöpartiet de gröna har tidigare föreslagit fler fritidsgårdar i Katrineholms kommun och 
skulle gärna vilja se en fritidsgård i varje kommundel. Vi tror dock att behovet i dagsläget är 
störst på Norr och i Nävertorp.  
 
Vi vill därför med ledning av ovanstående  

att  kommunen utreder möjligheten att öppna en fritidsgård på Norr  
och en i Nävertorp. 

 
att kommunen får i uppdrag att utreda lämpliga lokaliseringar för 

verksamheten. 
 
För Miljöpartiet de Gröna i Katrineholms kommun  

 

Ismail Abukar (MP) Nicklas Adamsson (MP) 
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Katrineholm 8 maj 2023 

 

Interpellation ställd till Bildningsnämndens 
ordförande Ulrika Truedsson 
 

Sett till utvecklingen av elevers resultat i skolan den senaste mandatperioden är 
jag och många med mig djupt oroade för framtiden. Progressionen är i princip 
noll och ingett. En mycket stor andel, 30%, av eleverna som förra våren slutade 
årskurs sex hade underkänt i ett eller flera ämnen. Var femte barn är underkända i 
flera ämnen. Uppgifter hämtade ur Skolverkets statistikdatabas 

Utvecklingen för de som slutar nionde klass är än mer skrämmande. Andelen som 
är godkända i alla ämnen har sjunkit från dryg 76% 2018 till 59% 2022. Andelen 
elever som är behöriga till yrkeslinjerna har sjunkit från drygt 81% ned till 74,3% 
2022 och meritvärdet för gruppen har även det sjunkit de fyra åren. Uppgifter 
hämtade ur Skolverkets statistikdatabas 

Sett till det ovan måste jag påminna om målet som angavs i kommunplanen för 
2019 - 2022, ” Fler elever ska klara målen i grundskolan och nå höga resultat”. 
Hur kan det gå så fel? Var ligger ansvaret? Som jag ser det är det majoriteten som 
misslyckats och borde ta ett tydligare ansvar för detta.  

I kommunplanen finns många vackra formuleringar samt referenser till 
kommunens styrmodell. I denna modell trycks hårt på genusperspektivet. I 
styrmodellen skrivs ”Vår tanke med att styra genusmedvetet är att i både 
planering och uppföljning synliggöra var och på vilket sätt resurser och makt 
fördelas olika mellan könen utifrån detta medvetet omfördela resurser och makt, 
så att män och kvinnor, flickor och pojkar kan ta del av detta på lika villkor”. 

Jag vill då bara påminna om att gapet mellan pojkars och flickors resultat är 
anmärkningsvärt stort till pojkars nackdel. Varför ser vi inga kraftfulla insatser för 
att höja grabbarnas resultat. Inte ett ord om detta varken i kommunplanen eller i 
budgetar för skolan som lagts fram de senaste fyra åren.   

Liggande kommunplan nämner bland annat: God personaltäthet i förskolan, 
personalen i förskolan ska ha pedagogisk utbildning och minst hälften ska vara 
förskollärare. Andelen elever som kan läsa och skriva när de går ut årskurs 1 ska 
öka, andelen elever som klarar målen i grundskolan och når höga resultat ska öka 
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Hur strategin och aktiviteterna ut för att ni ska gå i mål denna gång? Genom att 
bibehålla en låg personaltäthet i förskolan, minska personalen i skolan – på vilket 
sätt leder detta till tryggare miljöer, förmågan att möta elever med större behov? 
Eller är det så att skolan bara utgör en regleringspost i er budget? Och ja, jag är 
också medveten om den idag ansträngda ekonomin men vad gjorde ni då de 
senaste goda åren. Om det då bara blev sämre vad kommer det då att ge för 
resultat när tiderna är tuffa.  

Med utgångspunkt i detta är mina frågor till Bildningsnämndens ordförande 
följande: 

- När kommer en redovisning av de strategier som bryter den pågående 
utvecklingen 

- Hur förklarar ordförande sambandet mellan pågående 
personalneddragningar och arbetet med ökade studieresultat 

- När kommer en ordentlig satsning på många pojkars stora tapp i kunskap? 
- Hur ser planen ut för att säkra upp med tillräckligt antal speciallärare för 

att i tillräcklig omfattning ge dessa barn med särskilda behov? 

 
Björn Wahlund 
Ewa Callhammar 
Liberalerna Katrineholm



Svar på interpellation från Björn Wahlund, Liberalerna 
 

Interpellanten har ställt fyra frågor till mig som ordförande i Bildningsnämnden som svaren kommer 

att redovisas för nedan. 

När kommer en redovisning av de strategier som bryter den pågående utvecklingen? 

Förvaltningen gör efter varje läsår en kvalitetsrapport över verksamheterna från förskola till och med 

gymnasiet inklusive fritidshemmen. From läsåret 21/22 så sammanställs verksamheternas 

kvalitetsrapporter i en huvudmannarapport över kvaliteten i verksamheterna tillsammans med en 

tematisk analys av olika teman för barn i åldern 1–19 år. I rapporten lyfts både framgångsfaktorer, 

utvecklingsbehov i kvalitetsarbetet samt en betygsanalys av betygen från åk 6–9. Utifrån de behov 

som där lyfts fram samt de mål som vi från politiken har ställt i kommunplanen så tar förvaltningen 

fram strategier för att nå dem. 

Så sent som under majnämnden presenterades bildningsförvaltningens strategiska plan 2023–2026, 

Verksamhetsplan för utveckling av samtliga verksamheter inom bildningsförvaltningen. Det är ett 

dokument som förvaltningen har arbetat fram för att på ett strategiskt och målinriktat sätt arbeta 

med måluppfyllelse. Där de nationella målen knyts samman med de politiska målen för att sedan 

brytas ner till en målbild för förvaltningen som sedans bryts ner till delmål som förvaltningen ska 

särskilt prioritera under mandatperioden. I dokumentet går de igenom vem ansvarar för vad, hur det 

ska mätas/följas upp och hur stödet ska se ut för att kunna genomföra det som ska ske.  

Dessa strategier med tillhörande insatser och resultat presenteras i såväl den årliga 

kvalitetsrapporten som i den rapporten som förvaltningen nyligen tog fram avseende området 

normer och värden. Vidare presenteras planerade strategiska tillvägagångssätt kontinuerligt på 

nämndsammanträden då ett antal fokusområden väljs särskilt ut till respektive nämndsammanträde. 

Exempelvis arbetet med kommunala aktivitetsansvaret (KAA) och strategier, samverkan med andra 

aktörer samt planerade insatser inom området presenterades på marsnämnden. Under hösten 

kommer även KS att få en föredragning av kvalitetsrapporten för läsåret 2022/2023. 

Hur förklarar ordförande sambandet mellan pågående personalneddragningar och 

arbetet med ökade studieresultat 

Då personalneddragningar inom förskola berör gruppen ”personal utan utbildning för arbete 

med barn och ungdomar” bedöms neddragningar i förskolan inte ha någon direkt påverkan på 

elevernas studieresultat inom grund- och gymnasieskola. Det medför också att till hösten så 

kommer det att vara till övervägande majoritet utbildad pedagogiskpersonal i våra förskolor 

vilket borde medföra att arbetet med de mål som finns i läroplanen för förskolan kommer att 

genomsyra alla medarbetares arbete och på sikt bidra till ökade studieresultat. 

  



När kommer en ordentlig satsning på många pojkars stora tapp i kunskap? 
 

De insatser vi gör för att öka kunskapsinhämtningen hos våra elever riktar sig till alla elever men 

varierar för varje enskild elev. Vi kan se att det mellan årskurser varierar kraftigt vilka som har bättre 

eller sämre resultat men även inom en årskurs så kan vi se en variation. Det är inte så enkelt att man 

kan sätta epitetet pojkar på alla dem som under sin skoltid har svårt att nå kunskapsmålen.  

De analyser förvaltningens gör tyder inte på att det finns något stort tapp i kunskap inom 

gruppen pojkar. Däremot visar förvaltningens analyser att pojkar inom gruppen ”elever som 

inte är nyanlända men har rätt till modersmålsundervisning” har större utmaningar i jämförelse 

med övriga grupper pojkar och samtliga elever. Det rör sig dock inte om något tapp i den här 

gruppen heller, utan analyser visar att kunskapsinhämtning inom den aktuella gruppen inte sker 

i samma takt som hos jämförelsegrupperna.  

 

Hur ser planen ut för att säkra upp med tillräckligt antal speciallärare för att i tillräcklig 

omfattning ge dessa barn med särskilda behov? 
 

Det finns en mängd olika typer av ”särskilda behov”. Långt ifrån alla av dessa har pedagogisk karaktär 

och kräver speciallärar- eller specialpedagogisk kompetens, utan det kan behövas andra former av 

kompetens för att på bästa sätt möta behovet. Däremot har elever som behöver stöd i något/några 

ämnen, och där professionen bedömer att det är just speciallärarkompetens som är den rätta 

åtgärden, tillgång till speciallärare på skolan och/eller via centrala barn- och elevhälsan. Det är dock 

lång ifrån alla barn som behöver stöd från en speciallärare i ett specifikt ämne, utan stödet kan 

handla om att anpassa undervisningen, att formera om i klassrummet, att lära ut studietekniker mm. 

I dessa fall är det inte speciallärarkompetens som eleven har nytta av, utan det är andra professioner 

i skolan som står för stödet.  

Speciallärare är en yrkesgrupp där det idag är svårt att rekrytera. Uppskattningsvis saknas det ca 

5,000 speciallärare i Sverige idag. Eftersom speciallärare inte är generalister utan inriktade mot 

specifika ämnen är det utmanande att lyckas rekrytera i vissa fall. Bland annat saknas det 

speciallärare med inriktning intellektuell funktionsnedsättning inom den anpassade skolan. Vidare 

visar analysen att vi även behöver förstärka speciallärartillgången inom tex matematik, svenska som 

andra språk (SvA) och engelska.  

 

Förvaltningen erbjuder sedan 2015, med hjälp av statsbidrag, lärare möjlighet att vidareutbilda sig till 

speciallärare eller specialpedagog. I skrivande stund använder sig nio lärare av detta erbjudande, 

varav åtta lärare läser speciallärarprogrammet och en lärare läser specialpedagogprogrammet. 

 

 

 

Ulrica Truedsson 

Ordförande bildningsnämnden 
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Katrineholm 10 maj 2023 

 

Interpellation ställd till Kommunstyrelsens 
ordförande Johan Söderberg 
 

Vid kommunfullmäktiges möte i april beslöts att anta ett nytt platsvarumärke för 
kommunen. Jag yrkade avslag då jag ville se en kostnadsuppskattning och tidplan 
för arbetet med det nya varumärket för att kunna delta i beslutet.  

Nu (29 maj och 13 juni) startar arbetet med att implementera varumärket i 
organisationen, två halvdagar, totalt 6 arbetstimmar,  med ett stort antal personer 
inbjudna. Både politiskt valda såväl som tjänstepersoner. De senare utgörs till stor 
del av förvaltnings- och bolagschefer. Individer som binds upp i ett arbete som 
inte direkt blockerar dörren för annat arbete och som inte har någon absolut 
deadline.  

Perioden från mitten av denna månad (maj) fram till midsommar är ett vanligt år 
en ganska intensiv period ute på förvaltningar och bolag. – budget för kommande 
år är prioriterat. I år borde detta arbete kräva än mer fokus med anledning av det 
ekonomiska läget i allmänhet och för kommunens ekonomi i synnerhet.  

Jag kan tycka att det viktiga nu för organisationen är fullt fokus på årets ekonomi 
och budget för 2024 – 2025 samt att säkerställa bemanning inför sommaren. Att 
då påbörja ett större arbetet med ett nytt platsvarumärke kan vara störande och 
kanske stötande. Stötande för medarbetare som har hört ledningen tala om att det 
måste sparas och att personal kan komma att varslas.  

Utifrån det ovan skrivna har jag följande frågor till kommunstyrelsens 
ordförande:  

- Vad är det som gör att arbetet stressar just nu. 
- Kan du se risker med ett splittrat fokus och vilka är de i förekommande 

fall. 
- Kan du se risken i att dra igång ett arbete inför en period där många 

kommer att vara på semester. Risken för att det krävs en ”nystart efter 
sommaren. 

- Vad beräknas implementeringen av det nya varumärket att kosta. Dels i 
faktisk fakturerade kostnader men också i intern arbetstid  
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Björn Wahlund 
 
Liberalerna Katrineholm
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Svar på interpellation gällande platsvarumärket 
 

Björn Wahlund (L) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg (S) 
gällande platsvarumärket. 

 

Interpellationen lyder: 

Vid kommunfullmäktiges möte i april beslöts att anta ett nytt platsvarumärke för kommunen. Jag yrkade 
avslag då jag ville se en kostnadsuppskattning och tidplan för arbetet med det nya varumärket för att kunna 
delta i beslutet.  

Nu (29 maj och 13 juni) startar arbetet med att implementera varumärket i organisationen, två halvdagar, 
totalt 6 arbetstimmar, med ett stort antal personer inbjudna. Både politiskt valda såväl som tjänstepersoner. 
De senare utgörs till stor del av förvaltnings- och bolagschefer. Individer som binds upp i ett arbete som inte 
direkt blockerar dörren för annat arbete och som inte har någon absolut deadline.  

Perioden från mitten av denna månad (maj) fram till midsommar är ett vanligt år en ganska intensiv period 
ute på förvaltningar och bolag. – budget för kommande år är prioriterat. I år borde detta arbete kräva än mer 
fokus med anledning av det ekonomiska läget i allmänhet och för kommunens ekonomi i synnerhet.  

Jag kan tycka att det viktiga nu för organisationen är fullt fokus på årets ekonomi och budget för 2024 – 
2025 samt att säkerställa bemanning inför sommaren. Att då påbörja ett större arbete med ett nytt 
platsvarumärke kan vara störande och kanske stötande. Stötande för medarbetare som har hört ledningen 
tala om att det måste sparas och att personal kan komma att varslas.  

Fråga 1 lyder: 
Vad är det som gör att arbetet stressar just nu? 
 
Svaret lyder: 
Jag vill börja med att förtydliga det arbete som startar den 29 maj och fortsätter den 13 juni. De två halvdagarna är 
uppstarten på kommunens visionsarbete. Vår nuvarande vision sträcker sig till år 2025. Visionsarbetet är inte 
detsamma som att implementera varumärket i organisationen. Sen är det av yttersta vikt att arbetet med vision, 
varumärke och framtidsplan hänger ihop. Interpellanten var med på workshopen den 29 maj som säkert förtydligade 
vilket arbete som påbörjades den 29 maj med en workshop. 
 
Fråga 2 lyder: 
Kan du se risker med ett splittrat fokus och vilka är de i förekommande fall? 
 
Svaret lyder: 
Här är jag osäker på vad frågan egentligen är. Om jag antar att det handlar om att interpellanten tycker att 
organisationen bör ha fullt fokus på årets ekonomi, budget för de närmsta åren och att säkerställa bemanningen inför 
sommaren ser jag risker. Jag ser risker med vår ekonomi, jag kan oroa mig för sommarbemanningen. Däremot är jag 
inte orolig för att medarbetarna i kommunen får ett splittrat fokus. Våra medarbetare är väldigt kompetenta och är vana 
att arbeta med flera processer parallellt.  
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Fråga 3 lyder: 
Kan du se risken i att dra igång ett arbete inför en period där många kommer att vara på semester? Risken för att det 
krävs en ”nystart efter sommaren. 
 
Svaret lyder: 
Nej, det kan jag inte. Våra verksamheter är i gång året runt och nya uppdrag, projekt och andra arbeten startar löpande 
och pågår under hela året, även under sommaren.  Jag kan inte se att visionsarbetet skulle vara annorlunda.   
 
Fråga 4 lyder: 
Vad beräknas implementeringen av det nya varumärket att kosta. Dels i faktisk fakturerade kostnader men också i 
intern arbetstid. 
 
Svaret lyder: 
Jag får ge dig samma svar gällande kostnaderna för varumärkesarbetet som jag gav på kommunfullmäktiges 
sammanträde den 15 maj i år. Som jag sa då så är det en svår fråga att ge ett korrekt svar på. Dels blir det en fråga för 
budgetberedningen de kommande åren. Vidare kommer flera aktiviteter ske inom ramen för den verksamhet som 
bedrivs både inom den kommunala organisationen likväl som av andra aktörer. 
 
 
 
 

 
Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 

 
 



2023-05-31 

Interpellation till Johan Söderberg kommunstyrelsens ordförande 

 

I Anvisningar - Representation, gåvor, mutor och jäv för anställda och förtroendevalda i Katrineholms 
kommun har slutat gälla fr 31/12-22. 

Vi läser följande i anvisningen: - Representation 

Begreppet representation saknar en mer bestämd definition. I allmänhet avses sedvanlig gästfrihet i 
form av värdskap, som har direkt samband med ett företags eller kommuns verksamhet. 

Representation kan vara riktad utåt mot externa intressenter - extern representation, eller inåt mot 
anställda och förtroendevalda - intern representation. 

Extern representation riktar sig mot utomstående organisationer, företag och enskilda personer. 
Representationen ska alltid ha ett omedelbart samband med och direkt värde för verksamheten. Det 
gäller både tidpunkt och plats för representationen samt de personer mot vilka representationen 
riktar sig. Kommunen ska vara restriktiv med representation. Detta gäller särskilt i samband med 
myndighetsutövning, inköp och upphandling, där det i princip inte får förekomma. 

Med intern representation avses personalfester, interna kurser och möten samt konferenser. 

Vid representationsmåltider ska måttfullhet iakttas. Av Skatteverkets allmänna råd framgår 
beloppsgränser för representation och gåvor. Alkoholhaltiga drycker kan förekomma och bekostas av 
kommunen. Detta gäller dock endast öl och vin eller motsvarande dryck, såsom dessa definieras i 
alkohollagstiftningen. 

En nämnd kan anta mer restriktiva regler kring representation. 

Min fråga är: - Vad hindrar oss att i kommunens nya anvisningar ta bort all representation av 
alkoholhaltiga drycker som öl och vin i all förekommande representation? 

 

 

 

 

Joha Frondelius KD
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Svar på interpellation gällande anvisning för representation, gåvor, mutor och 
jäv för anställda och förtroendevalda i Katrineholms kommun  

 
Joha Frondelius (KD) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg 
(S). Interpellationen gäller kommunens anvisningsdokument gällande representation, gåvor, mutor och 
jäv för anställda och förtroendevalda i Katrineholms kommun.  

Interpellationen lyder: 
Anvisningar - Representation, gåvor, mutor och jäv för anställda och förtroendevalda i Katrineholms 
kommun har slutat gälla fr 31/12-22. 
 
Vi läser följande i anvisningen: - Representation 
Begreppet representation saknar en mer bestämd definition. I allmänhet avses sedvanlig gästfrihet i form av 
värdskap, som har direkt samband med ett företags eller kommuns verksamhet. 
Representation kan vara riktad utåt mot externa intressenter - extern representation, eller inåt mot anställda 
och förtroendevalda - intern representation. 
Extern representation riktar sig mot utomstående organisationer, företag och enskilda personer. 
Representationen ska alltid ha ett omedelbart samband med och direkt värde för verksamheten. Det gäller 
både tidpunkt och plats för representationen samt de personer mot vilka representationen riktar sig. 
Kommunen ska vara restriktiv med representation. Detta gäller särskilt i samband med myndighetsutövning, 
inköp och upphandling, där det i princip inte får förekomma. 
Med intern representation avses personalfester, interna kurser och möten samt konferenser. 
Vid representationsmåltider ska måttfullhet iakttas. Av Skatteverkets allmänna råd framgår beloppsgränser 
för representation och gåvor. Alkoholhaltiga drycker kan förekomma och bekostas av kommunen. Detta 
gäller dock endast öl och vin eller motsvarande dryck, såsom dessa definieras i alkohollagstiftningen. 
En nämnd kan anta mer restriktiva regler kring representation. 

Frågan lyder: 
Vad hindrar oss att i kommunens nya anvisningar ta bort all representation av alkoholhaltiga drycker som öl 
och vin i all förekommande representation? 
 
Svaret lyder: 
En revidering av anvisningarna är på gång. Planen är att den nya anvisningen ska hanteras på 
kommunstyrelsens sammanträden i augusti och på kommunfullmäktige i september. Det finns inget som 
hindrar oss att ta bort möjligheten att erbjuda alkoholhaltiga drycker såsom vin och öl vid representation. 
Kommunen är väldigt restriktiv vid representation gällande alkoholhaltiga drycker. Vid 
förtjänstteckenutdelning till våra medarbetarare som arbetat i 25 år och förtroendevalda som haft uppdrag i 
20 år erbjuds alkoholhaltigt vin och öl till middagen utöver alkoholfria alternativ. Även på 
näringslivsbufféerna erbjuds detsamma. Utöver dessa tillfällen kan alkoholhaltigt vin och öl förekomma i 
enstaka fall.  
Då det råder stor restriktion vid representation gällande alkoholhaltiga drycker tycker jag inte att det finns 
behov av att ändra den delen. 
 

 
Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 



2023-06-06 

 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg med anledning av att det krisande 
fastighetsbolaget SBB köpt och äger många fastigheter där kommunala verksamhet bedrivs. 

 

Mina frågor till ks. ordföranden är följande. 

1. Hur många fastigheter äger SBB i Katrineholm?  

2. I hur många av dessa har kommunen verksamhet direkt eller indirekt?  

3. Har de kommunala fastighetsbolagen sålt fastigheter till SBB? 

  

Ewa Callhammar, Liberalerna
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Svar på interpellation gällande Samhällsbyggnadsbolaget i Norden AB (SBB)  
Ewa Callhammar (L) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg (S) 
gällande SBB.  

Interpellationen lyder: 
Det krisande fastighetsbolaget SBB har köpt och äger många fastigheter där kommunal verksamhet bedrivs. 

Fråga 1 lyder: 
Hur många fastigheter äger SBB i Katrineholm? 
 
Svaret lyder: 
Mitt svar utgår från fastigheter som ägs av SBB där kommunal verksamhet bedrivs. De äger tre fastigheter i 
Katrineholms kommun där kommunal verksamhet bedrivs. Fastigheterna finns på följande adresser, Skogsgatan 8 B-F, 
Nygårdsgatan 2 A-B samt på Landsvägsgatan 1. 
Uppgiften på hur många fastigheter SBB äger i Katrineholm hänvisar jag interpellanten till Lantmäteriet. Där finns 
uppgifterna att hämta.  
 
Fråga 2 lyder: 
I hur många av dessa har kommunen verksamhet direkt eller indirekt? 
 
Svaret lyder: 
I samtliga tre fastigheter bedrivs LSS-verksamhet. 
 
 
Fråga 3 lyder: 
Har de kommunala fastighetsbolagen sålt fastigheter till SBB?  

 
Svaret lyder: 
Nej, det har de inte gjort. 
 
 
 
 

 
Johan Söderberg (S) 
Kommunstyrelsens ordförande 

 
 



2023-06-08 

 

Interpellation till Johanna Karlsson, ordförande i vård och omsorg. 

Boendeplanen togs i vård och omsorg samt också i kommunstyrelsen under 2021. Där är planeringen 
uppdelad i fyra tidsperioder för renoveringar av våra särskilda boenden. När Duvegården blev färdigt 
trodde jag och säkert flera att det skulle ge oss fler platser inom särskilda boenden. Tyvärr blev det 
istället färre pga att man dels stängt för ombyggnad, lagt ner och också för att man tagit bort platser 
till förmån för andra boenden. Hur en enig nämnd och styrelse kunde ta den är faktiskt ofattbart med 
tanke på att man visste att det nu är och kommer bli så många fler äldre, äldre äldre. Som jag kan 
utläsa kommer det inte bli några fler platser förrän tidigast 2029. 

Mina frågor till ordförande är följande 

1. Gör du samma bedömning om inte när kan det tidigast bli fler platser jämfört med hur det var 
innan Duvegården byggdes och isåfall hur många? 

2. Hur har ni tänkt lösa omförflyttningen av Igelkotten? 
3. När ska det nya särskilda boendet vara klart, i planen står det 2030? 

  

Ewa Callhammar Liberalerna



Svar på Interpellation från Ewa Callhammar: 

 1. Gör du samma bedömning om inte när kan det tidigast bli fler platser jämfört med hur 
det var innan Duvegården byggdes och isåfall hur många? 

Svar på fråga 1: 
 
Det stämmer att man på grund av ombyggnationer inte kunnat öppna upp alla platser och 
att några platser har fått stängas ner redan innan Dufvegården var färdigt. Stängningen av 
vårdplatser skedde på grund av att Västra Sörmlands räddningstjänst gjorde bedömningen 
att avdelningarna inte var brandsäkra nog för att bedriva verksamhet i. En viktig grund i 
Boendeplanen som man inte får bortse ifrån är just att brandsäkerheten på samtliga 
särskilda boenden måste stärkas upp 
I samband med att renoveringarna av Furuliden och Norrgläntan är klara i slutet av 2024 
eller början av 2025 kommer antalet platser vara fler än innan Dufvegården började byggas. 
Ytterligare 40 platser tillkommer under 2026 och 2027 när renoveringarna av Igelkottens 
vård-och demensboende samt Vallgården väntas vara klara. När de sista renoveringarna är 
klara, vilket beräknas till slutet av 2028 tillkommer ytterligare 14 platser. Antalet platser kan 
i varje steg justeras något beroende på om det är möjligt att skapa extra platser i samband 
med renoveringen eller inte. 
Dagens antal platser ligger på en nivå som stämmer väl överens med behovet av platser. 
Prognoser för behovet av platser för de kommande åren görs kontinuerligt med grund i 
SCB:s befolkningsprognoser. Nuvarande prognos visar på att antalet platser under tiden fram 
till åren efter 2030 kommer vara tillräckliga. 
 
2. Hur har ni tänkt lösa omförflyttningen av Igelkotten? 
 
Svar på fråga 2:  
 
Igelkotten SÄBO, 18 platser, flyttar till Furuliden. Igelkotten SÄBO Demens, 8 platser, flyttar 
till Norrgläntan. Viljan Socialpsykiatri flyttar till Furuliden/gamla Skogsbrynet där lokalerna 
redan är anpassade för verksamheten. Igelkotten Servicehus har en pågående fördjupad 
utredning om hur renovering och flytt ska ske.  

3. När ska det nya särskilda boendet vara klart, i planen står det 2030? 

Svar på fråga 3: 
 
Arbete pågår utifrån det som står i boendeplanen, där år 2030 är inriktningen och 
kommunplanen där det anges att vi under den här mandatperioden kommer börja planera 
och projektera för ett nytt särskilt boende för äldre. Det är viktigt att, såväl det är möjligt, 
matcha byggandet med behovet av platser. De senaste befolkningsprognoserna som finns 
tillgängliga för Katrineholm pekar på ett behov av ytterligare ca 50 boendeplatser omkring 
2030/34. 
 
Johanna Karlsson (S) 
Ordförande Vård och omsorgsförvaltningen 



 

 

Katrineholm 2023-08-09 

 

Interpellation till ordförande i vård och omsorg Johanna Karlsson 
(S) om IVO:s kritik ang. vak.  

 

Så här kan vi läsa i KK 31/7: - Så sent som i april kritiserade Ivo vården på kommunens 
äldreboenden. Då skulle de brister som påtalats under pandemin vara åtgärdade. Men så var 
inte fallet, och vård- och omsorgsnämnden gavs ytterligare en månad att komma med en ny 
åtgärdsplan. Efter granskningen i april sa vård- och omsorgsnämndens chef Anna-Lena 
Ramstedt följande: 

– Vi har tagit fram bra åtgärder och handlingsplaner men enligt Ivos senaste tillsyn har det 
inte varit tillräckligt. Det ser jag mycket allvarligt på, därför har vi omgående inlett arbetet 
med att ta fram en plan med åtgärder. 

Men nu sågas även den nya åtgärdsplanen av Ivo. De skriver bland annat att "kommunen 
inte redovisat några åtgärder inom området vak vid vård i livets slutskede som säkerställer 
att en patient inte behöver avlida ensam." Det är just områdena vak vid vård i livets 
slutskede, delegering och läkemedelsgenomgång som upprepat kritiseras av Ivo, och alltså 
inte förbättras. 

Men Lars Hernevid, nämndens verksamhetsstrateg, känner inte riktigt igen den bilden. – Vi 
har bemött Ivos krav och har åtgärder som ska sättas in och utvärderas under hösten 2023. 

Enligt honom har vård- och omsorgsnämnden vidtagit tillräckliga åtgärder sedan i april. Ivos 
kritik handlar bara om att de inte lyckats specificera att åtgärderna även gäller vak vid livets 
slutskede, enligt Lars Hernevid. 

Att från ansvariga höra att vi i Katrineholm har ett beslut på att ingen ska behöva dö 
ensam på ett boende stämmer inte fullt ut. Vaket utgår ibland ifrån om den boende är 
orolig eller ej. En orolig boende som är i livets slutskede får vak medan en lugn 
person kan bli utan.  

Fråga 1:  - Hur säkerställer nämnden att ingen ska behöva dö ensam? 

Fråga 2:  - Finns det besparingskrav på tillsättande av vak utifrån den boendets 
tillstånd? 

Fråga 3: - Är IVO:s kritik obefogad, tycker du? 

Joha Frondelius KD

https://kkuriren.se/nyheter/katrineholm/artikel/ny-granskning-aldreomsorgen-sagas-igen/jd376k8l
https://kkuriren.se/nyheter/katrineholm/artikel/ny-granskning-aldreomsorgen-sagas-igen/jd376k8l


Svar på Interpellation från Joha Frondelius 

Fråga 1: - Hur säkerställer nämnden att ingen ska behöva dö ensam? 

Svar på fråga 1: 

Vård och omsorgsförvaltningen har en rutin för vak vid vård i livets slutskede. I denna 
framgår tydligt att ingen ska behöva dö ensam om den själv inte önskar att vara ensam. I 
rutinen står det att det är viktigt att personal som sitter vak känner den som är döende 
sedan tidigare och känner sig trygg i situationen. Det står även hur ansvarsfördelningen 
mellan enhetschef, sjuksköterska och den som sitter vak ser ut. I samband med 
rapporteringen av åtgärder till IVO har det inte tydligt framgått att denna rutin är en del i 
åtgärderna att revidera förvaltningens rutin för vård i livets slut. All personal kommer under 
hösten att uppdateras på samtliga gällande styrdokument som gäller i livets slut. Även där 
inkluderas denna rutin.  

Fråga 2: - Finns det besparingskrav på tillsättande av vak utifrån den boendets tillstånd? 

Svar på fråga 2: 

Nej, det finns det inte 

Fråga 3: - Är IVO:s kritik obefogad, tycker du? 

Svar på fråga 3: 

Då vi inte varit tillräckligt tydliga med att rapportera de åtgärder vi har vidtagit så är kritiken 
befogad. 

 

Johanna Karlsson 

Ordförande Vård och omsorgsnämnden



 

 
 

Katrineholm 2023-08-09 
 
 

Interpellation till ordförande i vård och omsorg Johanna Karlsson 
(S) om pågående utredning av stölder på servicehus.  
 
Med anledning av stölder i ett servicehus behöver vi få svar på om tillräckliga åtgärder har 
gjorts och hur framtida åtgärder för att motverka stölder kan förhindras.  
 
I Katrineholms Kuriren den 27/7 kunde vi läsa följande: - Det har uppdagats en härva av 
stölder på ett servicehus i Katrineholm. Kommunen har tillsatt enligt lex Sarah som visar att 
det i dagsläget är åtta omsorgstagare som har fått pengar och andra värdeföremål stulna. 
Hur länge stölderna pågått är däremot oklart. 
Samtidigt visar utredningen att interna rutiner gällande avvikelsehantering och hantering av 
privata medel inte följts inom verksamheten. 

– Utredningen pågår fortfarande och jag kan inte gå in på några detaljer. Det är oklart hur 
länge den kommer att pågå. Vi har intervjuat personal, brukare och anhöriga, men vi vet 
fortfarande inte vem som ligger bakom stölderna, säger Petra Kruuse, verksamhetschef. 

Vård- och omsorgsförvaltningen har valt att polisanmälda stölderna, och gjort en anmälan till 
Ivo. 

– Det är klart att vi behöver titta på att det inte beror på vår organisation. Vi jobbar skyndsamt 
med utredningen, säger Petra Kruuse. 

"All personal som är anställd inom kommunens vård och omsorg, privata företag eller företag 
som arbetar på uppdrag av kommunen ska rapportera missförhållanden. Alla rapporter ska 
utredas, åtgärdas och avslutas med ett beslut eller ett ställningstagande. Allvarliga 
missförhållanden ska anmälas till Inspektionen för vård och omsorg", skriver kommunen i ett 
pressmeddelande. 

Med anledning av ovan artikel i KK ställer jag följande frågor till Johanna Karlsson, 
ordförande i vård och omsorgsnämnden: 

- Hur har förvaltningen agerat med rutinerna för avvikelser och hantering av privata 
medel? 

- Hur ska dom boende på alla våra servicehus känna sig trygga med att det inte 
förekommer några stölder i deras lägenheter? 

- Hur och när kommunicerar Ni ut till anhöriga och dom boende att tillsatta åtgärder ger 
resultat? 

 

Joha Frondelius KD    



Svar på interpellation från Joha Frondelius. 

 - Hur har förvaltningen agerat med rutinerna för avvikelser och hantering av privata medel?  

- Hur ska dom boende på alla våra servicehus känna sig trygga med att det inte förekommer 
några stölder i deras lägenheter? 

 - Hur och när kommunicerar Ni ut till anhöriga och dom boende att tillsatta åtgärder ger 
resultat? 

Svar på fråga 1: 

En utredning enligt LEX Sarah har inletts. I utredningen undersöks vad som har brustit och de 
bakomliggande orsakerna till dessa brister. Åtgärder beslutas utifrån vad som framkommer i 
utredningen. 

Jag vill förtydliga utifrån en artikel i Katrineholms Kuriren, där det stod att enhetschef 
utreder stölderna. Det är inte enhetschefen som gör det utan det är en utredare på 
förvaltningen som gör LEX Sarah utredningen. Sen är det polisen som utreder brottet. 

Svar på fråga 2: 

I våra rutiner inför en anställning ingår att vi alltid ska begära in utdrag ur 
belastningsregistret och våra rutiner ska följas. Utöver detta ska vår personal alltid kunna 
uppvisa giltig fotolegitimation för att identifiera sig så att du ska känna dig trygg med vem 
som besöker dig. 

Svar på fråga 3: 

De berörda informeras kontinuerligt via enhetschef. 

 

Johanna Karlsson (S) 
Ordförande Vård och omsorgsnämnden



            

 

 

 

Interpellation till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg (S) 

Gör mer mot droganvändningen  
Var tredje tjej eller kille i årskurs 9 i Katrineholm vet hur de får tag i narkotika. Siffran är ungefär 
densamma för gymnasieeleverna i årskurs 2 i gymnasiet. 

Det framgår av årets redovisning av den enkätundersökning Liv & Hälsa ung som Region Sörmland 
genomför bland elever i årskurs 7, 9 och 2 på gymnasiet. Den senaste undersökningen gjordes under 
2023 och resultatet presenterades i juni i år. 

Detta är mycket skrämmande siffror som pekar på hur lätt det är att få tag i narkotika och inleda ett 
missbruk i Katrineholm i ung ålder.  

I stort sett varje dag kan vi i olika medier ta del av nyheter där det framgår att droganvändning och 
med den kriminalitet kryper nedåt i åldrarna. 

Ökad kunskap är ett sätt minska droganvändning och missbruk. Det görs en del inom skolan idag via 
den ordinarie undervisningen och ANDTS-informatörer. (ANDTS står för alkohol, narkotika, dopning, 
tobak och spel.) Droganvändningen är ett stort samhällsproblem, som visar sig i kriminalitet, ohälsa 
och otrygghet, och det är ett större problem än att skolan kan lösa det ensamt. 

Mot bakgrund av detta vill vi fråga kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg (S) följande: 

Vad gör Katrineholms kommun för att göra droger som narkotika och liknande mer otillgängliga? 

Hur ser det förebyggande arbetet ut för att hindra unga från att använda droger och därmed riskera 
att hamna i kriminalitet? 

Anser du att insatserna är tillräckliga? 

Katrineholm 15 augusti 2023 

 

Inger Fredriksson (C)  
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Svar på interpellation 
”Gör mer mot 
droganvändningen” 
Inger Fredriksson (C) och Ingela Wallace (C) har ställt en interpellation 
till kommunstyrelsens ordförande Johan Söderberg (S).  

Interpellationen lyder: 

Var tredje tjej eller kille i årskurs 9 i Katrineholm vet hur de får tag i 
narkotika. Siffran är ungefär densamma för gymnasieeleverna i årskurs 
2 i gymnasiet. 

Det framgår av årets redovisning av den enkätundersökning Liv & 
Hälsa ung som Region Sörmland genomför bland elever i årskurs 7, 9 
och 2 på gymnasiet. Den senaste undersökningen gjordes under 2023 
och resultatet presenterades i juni i år. 

Detta är mycket skrämmande siffror som pekar på hur lätt det är att få 
tag i narkotika och inleda ett missbruk i Katrineholm i ung ålder.  

I stort sett varje dag kan vi i olika medier ta del av nyheter där det 
framgår att droganvändning och med den kriminalitet kryper nedåt i 
åldrarna. 

Ökad kunskap är ett sätt minska droganvändning och missbruk. Det 
görs en del inom skolan idag via den ordinarie undervisningen och 
ANDTS-informatörer. (ANDTS står för alkohol, narkotika, dopning, 
tobak och spel.) Droganvändningen är ett stort samhällsproblem, som 
visar sig i kriminalitet, ohälsa och otrygghet, och det är ett större 
problem än att skolan kan lösa det ensamt. 

Frågorna lyder: 

 Vad gör Katrineholms kommun för att göra droger som narkotika 
och liknande mer otillgängliga? 

 Hur ser det förebyggande arbetet ut för att hindra unga från att 
använda droger och därmed riskera att hamna i kriminalitet? 

 Anser du att insatserna är tillräckliga? 
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Kommunstyrelsens ordförandes svar på interpellationen 
Jag håller med interpellanterna om att andelen ungdomar i 
Katrineholms kommun, som vet hur de kan införskaffa narkotika, är för 
hög. Jag instämmer också i att droganvändningen är ett stort 
samhällsproblem och att skolan inte kan lösa problemet ensam. Likaså 
att ökad kunskap och ett förebyggande arbete är viktigt. Det är därför 
som den politiska majoriteten i Katrineholms kommun belyser det i 
kommunplanen, där vi tydliggör att samverkan ska vara ledordet i 
kommunens trygghetsfrämjande och brottsförebyggande arbete. Barn 
och unga är vår framtid och ska ges förutsättningar för en bra hälsa 
och goda livsvillkor och dessa är prioriterade i varje målområde i 
kommunplanen. Vi klargör också vikten av förebyggande insatser; 

”Genom tidiga och förebyggande insatser, med fokus på att motverka 
riskfaktorer och stärka skyddsfaktorer, ska kommunen tillsammans 
med andra aktörer förhindra att barn och ungdomar utvecklar 
normbrytande beteenden. Trygga barn är nyckeln till minskad 
ungdomsbrottslighet” 

 

Eftersom de två första frågorna i interpellationen så tydligt hänger ihop så 
redogör jag nedan för ett samlat svar på dem: 

Ett preventivt arbete handlar om att förebygga ohälsa och att främja 
hälsa. Olika typer av insatser behövs på alla nivåer i samhället och en 
stor del av det praktiska ANDTS-förebyggande arbetet utförs av 
kommunen. 

Förebyggande arbete som bedrivs i Katrineholms kommun: 

 Samverkan och nätverk för samtliga förvaltningar kring ANDTS 
samt samverkan med polis och regionen 

 ANDTS-coachutbildning för personal inom skolan. Syftet med 
ANDTS-coachmetoden är att öka kunskapen och tryggheten kring 
ANDTS för de som möter våra barn och ungdomar. Genomförd på 
Lindengymnasiet och start på Järvenskolan hösten 2023.  

 Nätverk för ANDTS-coacher för kunskaps- och erfarenhetsutbyte 

 Kompetenshöjande insatser för skolan genom till exempel Skolans 
roll i att förebygga ANDTS, presentation och förankring av Liv & 
Hälsa ung resultatet 

 Kompetenshöjande insatser för samtliga förvaltningar 

 Prodis 100% ren hårdträning – förebyggande arbete kring dopning 
genom nätverk med samtliga gym i Katrineholm samt polisen 

 Informationskampanjer kring alkohol/antilangningskampanjer, 
Spel om pengar (skärmtid, dataspel och spel om pengar), 
tobaksfria dagen 

 ANDTS-policy för föreningar  
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 Uppsökande, informerande och förebyggande arbete av 
fältgruppen för målgruppen 10 - 18 år vilket ger goda 
förutsättningar att tidigt upptäcka individer eller grupper som är i 
riskzonen för att komma i kontakt med alkohol och droger 

 Förebyggande socialsekreterare arbetar i skolmiljö med 
myndighetsutövning som t ex orosanmälningar och även 
stödsamtal till barn, unga och deras föräldrar. Det ger goda 
möjligheter för socialförvaltningen att snabbt erbjuda stöd och 
insatser till familjer. 

 Föräldrautbildningar såsom COPE barn/tonår och Föräldraskap i 
Sverige (FÖS) vilka minskar risken för att barn och ungdomar 
utvecklar allvarligare beteendeproblematik på längre sikt. 

 Ersta vändpunktens gruppverksamhet för barn som växer upp 
med föräldrar som missbrukar eller har psykisk ohälsa. Insatsen 
syftar till att ge kunskap, stöd och insikter som i framtiden kan 
hjälpa barnen att bryta ohälsosamma mönster. 

 Insatser för barn, unga och familjer såsom familjebehandling och 
ungdomsbehandling ger föräldrar stöd och verktyg i sitt 
föräldraskap med syfte att stärka föräldraförmågan och ge barn 
goda möjligheter till en trygg och stabil uppväxt.   

 Familjecentralens familjestödjare erbjuder enskilt samtalsstöd, 
föräldragrupp till föräldrar med barn 0 - 3 år och gör 
gemensamma hembesök tillsammans med BVC till 
förstagångsföräldrar. Detta för att tidigt uppmärksamma barn och 
föräldrar med behov av utökat stöd. 

 Ungdomsteamet erbjuder råd- och stödsamtal till ungdomar och 
föräldrar på öppet intag utan biståndsbeslut. 

 Ungdomsmottagningens kuratorer arbetar tidigt förebyggande 
med ungdomars psykosociala hälsa.  

 Effektiv samordning för trygghet (EST) som genom strukturerad 
samverkan effektiviserar det brottsförebyggande och 
trygghetsskapande arbetet som kommunen, polisen och andra 
aktörer gör.  

 

För ett framgångsrikt arbete gäller att arbeta långsiktigt, utgå från 
lokala behov och att involvera många aktörer som i samverkan och på 
ett strukturerat sätt, arbetar tillsammans. Framgångsrikt är också en 
kombination av åtgärder inriktade mot att påverka både tillgänglighet 
och efterfrågan kring ANDTS: 

Tillgänglighet – exempelvis tillsyn, åldersgränser, prisreglering och 
lagstiftning 

Efterfrågan – exempelvis attityder, normer, föräldrastöd och 
kunskapshöjande insatser 
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Ett brett hälsofrämjande och förebyggande arbete pågår för våra barn 
och ungdomar genom främjande av fysisk aktivitet, goda matvanor, 
meningsfull fritid, psykisk hälsa, trygga vuxna samt trygg skola. Detta 
syftar till att stärka skyddsfaktorer kring våra barn och ungdomar, för 
att de inte ska börja använda droger och riskera att hamna i 
kriminalitet. Exempel på insatser är Pep-kommunarbetet samt 
suicidpreventionsarbetet. 

Inom ramen för den brottsförebyggande överenskommelsen genomför 
vi tillsammans med polisen bland annat följande insatser för att göra 
droger som narkotika och liknande mer otillgängliga: 

 Orosbesök hos unga och vårdnadshavare som misstänks bruka 
droger 

 Narkotika-sök med hund (i till exempel skolor) 

 Uppsökande verksamhet i fält, på platser och tider där ungdomar 
riskerar att utsättas för droger 

 Trygghetsvärdar, fältassistenter 

 Skola, socialtjänst, polis och fritid (SSPF) och sociala insatsgrupper 
(SIG) 

 Samverkan, metoder och insatser som syftar till att tidigt 
identifiera och hantera oror runt barn- och unga som riskerar 
att hamna i kriminalitet eller missbruk 

 Linköpingsmodellen, en metod som riktar sig mot ungdomar som 
använder narkotika 

 Information om droger till både elever och vårdnadshavare 

 Riktat föräldrastöd 

 Samverkan kring skapande av trygga och säkra krogmiljöer som är 
fri från narkotika  

 Krogar mot knark  

 Ansvarsfull alkoholservering                   

 Tillsyner 

Alkoholservering, Tobak 

 

Den tredje frågan i interpellationen lyder ” Anser du att insatserna är 
tillräckliga?”: 

Kommunplanen visar den långsiktiga planeringen och ambitionen för 
Katrineholms och de kommunala verksamheternas utveckling. 
Preventionsarbetet genomförs på flera nivåer både långsiktigt och 
reaktivt, såväl som på ett övergripande plan och mer riktat mot 
individer och grupper. Vi gör mycket i Katrineholms kommun idag och 
det ska vi fortsätta med, såväl med de direkta som de mer långsiktiga 
preventiva åtgärderna, för att uppnå ett så bra resultat som möjligt 
genom våra insatser. Vilka insatser som ger effekt är viktigt att 
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kontinuerligt följa upp, och vid behov så ska vi justera vilka insatser 
som genomförs, så att vi lägger resurserna på insatser som ger 
verifierad effekt. Något som jag är övertygad om är att vi måste 
fortsätta att samverka, inom den kommunala organisationen såväl som 
med externa parter. Eftersom attityden till narkotika uppenbarligen är 
mycket mer liberal än när jag själv växte upp, behöver hela samhället 
vara engagerat i arbetet för ett drogfritt samhälle. I den kontexten är 
det bekymmersamt med de signaler jag får om att de resurser som 
polisen lokalt har att tillgå i detta arbetet gör att de inte fullt ut har 
kapacitet att leva upp till det samverkansavtal som ingåtts med 
kommunen. 

 

Johan Söderberg (S) 

Kommunstyrelsens ordförande



 

 KATRINEHOLMS KOMMUN Besöksadress: Fredsgatan 38, Gröna Kulle Org.nummer 212000-0340 

Kommunledningsförvaltningen Telefax:   

641 80 KATRINEHOLM   www.katrineholm.se 

 

  Sida 1 (1) 

Datum 

2023-07-26 
Vår beteckning 

  -   Kommunledningsförvaltningen 

Nämndadministration 

Mottagare: 

 
Vår handläggare 

  
Handläggare telefon 

  
Handläggare e-post 

 

Meddelande 

Förslag till beslut 
Kommunfullmäktige lägger meddelandet till handlingarna  

Protokoll Nacka Tingsrätt 

Nacka Tingsrätt, Mark- och miljödomstolen har översänt protokoll över överklagat beslut i 
ärende KS/2021:406-212 - Detaljplan för Stortorget, del av fastigheten Sandbäcken 3:1, 
Katrineholms kommun.  

Mark- och miljödomstolen avvisar överklagandet. 
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